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Τα είδη των συνθέτων 
 

 

 

Υπάρχουν 4 είδη σύνθετων λέξεων: 

 

1.Παρατακτικά. Πρακτικός κανόνας: τα αναγνωρίζουμε εάν μπορούμε να 

συνδέσουμε τα δύο συνθετικά με το και. Παραδείγματα: 

ανεβοκατεβαίνω ανεβαίνω και κατεβαίνω 

στενόμακρος στενός και μακρύς 

γυναικόπαιδα γυναίκες και παιδιά 

 

2.Κτητικά. Πρακτικός κανόνας: αναλύονται με τη φράση «εκείνος που 

έχει». Παραδείγματα: 

 

καλόκαρδος 

εκείνος που έχει καλή καρδιά 

γαλανομάτης εκείνος που έχει γαλάζια μάτια 

μεγαλόσωμος εκείνος που έχει μεγάλο σώμα 

 

3.Προσδιοριστικά. Το πρώτο συνθετικό προσδιορίζει το δεύτερο. 

Παραδείγματα: 

αγριοπερίστερο άγριο περιστέρι 

συχνορωτώ ρωτώ συχνά 

αετοφωλιά φωλιά αετού 

Αρκετές φορές μπορούν (αλλά όχι πάντα) μπορούν να αποδοθούν με τη 

φράση «εκείνος που είναι». Παραδείγματα: 

ελαφρόπετρα πέτρα που είναι ελαφριά 

πικραμύγδαλο αμύγδαλο που είναι πικρό 

χαμόκλαδο κλαδί που είναι χαμηλά 

 

4.Αντικειμενικά. Σ’ αυτά το ένα συνθετικό είναι ρήμα και το άλλο 

λειτουργεί σαν αντικείμενο του ρήματος. Παραδείγματα: 

καντηλανάφτης εκείνος που ανάβει το καντήλι 

μελισσοφάγος εκείνος που τρώει μέλισσες 

κτηνοτρόφος εκείνος που τρέφει κτήνη 

 

ΑΣΚΗΣΕΙΣ 

Σελίδα 38 του σχολικού βιβλίου, Διαβάζω και γράφω. 
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